
Protokół Nr XII/11
z sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński 

odbytej  02 grudnia  2011 r. 

  w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Stargard Szczeciński 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal o godz. 10 00 otworzył obrady XII sesji Rady Gminy 
Stargard Szczeciński .
Po powitaniu oświadczył ,że zgodnie z listą obecności w obradach sesji uczestniczyło  15 radnych , 
( radny Daniel Lesner przybył w trakcie realizacji pkt 3 porządku obrad ) co wobec ustawowego 
składu rady wynoszącego 15 osób , stanowiło quorum do podejmowania prawomocnych decyzji i 
uchwał .
W obradach  sesji  uczestniczył  Wójt  Gminy  Kazimierz  Szarżanowicz  ,  Zastępca  Wójta  Jerzy 
Makowski, Sekretarz Gminy Danuta Żygadło, Skarbnik Gminy Wiesława Łoch   i sołtysi zgodnie z 
listą obecności . 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu . 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu .
Obradom sesji przysłuchiwali się przedstawiciele prasy lokalnej oraz  radca prawny Roman Janił . 
Ponadto w obradach sesji uczestniczyli  mieszkańcy gminy. 
Protokół Nr XI/11 z sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński z dnia 28 października  2011 r.  został 
przyjęty jednogłośnie bez odczytywania .
Porządek  obrad  XII  sesji  Rady  Gminy  Stargard  Szczeciński  rada  przyjęła  jednogłośnie  tj  14 
głosami „za” „przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 , w brzmieniu jak niżej :
1. Sprawy regulaminowe:
    - otwarcie obrad XII sesji Rady Gminy 
    - stwierdzenie quorum 
    - przyjęcie protokołu Nr XI z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński w dniu 
       28 października  2011 r.  
    - zatwierdzenie porządku obrad 
2.Interpelacje radnych 
3.Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy położonej w miejscowości Grzędzice 
4.Podjęcie uchwały w sprawie określenia trybu szczegółowych kryteriów oceny wniosków 
   o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej 
5.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu współfinansowanego ze środków Unii 
   Europejskiej w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego 
6.Podjęcie uchwały  w sprawie ustanowienia pomnika przyrody 
7.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVIII/272/2006 Rady Gminy Stargard 
   Szczeciński z dnia 26 maja 2006 r. w sprawie ustanowienia pomników przyrody 
8.Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia użytku ekologicznego 
9.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie poboru podatków w drodze inkasa 
10.Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2011 r.
11.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 
12.Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki 
13.Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu bankowego 
14.Informacja o wykonaniu zadań w zakresie budowy i naprawy dróg oraz przygotowanie do 
   zimy 
   Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu
15.Ocena realizacji zadań inwestycyjnych i remontowych według programu na rok 2011 
   Opina Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 
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16.Informacja o wynikach kontroli przestrzegania zasad obrotu napojami alkoholowymi 
     2011 roku 
     Stanowisko Komisji Socjalno- Porządkowej i Oświaty 
17.Analiza realizacji budżetu gminy za 9 m-cy 2011 roku 
     Opinia Komisji Rewizyjnej 
18.Środki pozabudżetowe pozyskane przez Urząd Gminy w roku 2011 
     Opinia Komisji Rewizyjnej 
19.Opracowanie planów pracy stałych komisji rady gminy na rok 2012 
     Plany pracy przestawiają przewodniczący poszczególnych komisji 
20.Informacja o stanie oświaty w Gminie Stargard Szczeciński za rok 2010/2011
     Informację  przedstawia Zastępca Wójta   
21.Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym
22.Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym
23.Odpowiedzi na interpelacje radnych
24.Wolne wnioski i zapytania
25.Sprawy różne
26.Ustalenie terminu następnej sesji
27.Zamknięcie obrad  sesji
Ad.1 
Jak wyżej 
Ad.2
Interpelacje radnych nie zostały zgłoszone .
Ad.3
Podjęcie uchwały Nr XII/105/11 w sprawie nadania nazwy ulicy położonej w miejscowości 
Grzędzice 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .
Na obrady sesji przybył radny Daniel Lesner .
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XII/105/11 , która stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu . 
Ad.4
Podjęcie uchwały Nr XII/106/11 w sprawie określenia trybu szczegółowych kryteriów oceny 
wniosków o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XII/106/11 , która stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu . 
Ad.5
Podjęcie  uchwały  Nr  XII/107/11  sprawie  zatwierdzenia  projektu  współfinansowanego  ze 
środków Unii  Europejskiej w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XII/107/11 , która stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu .
Ad.6
Podjęcie uchwały Nr XII/108/11 w sprawie ustanowienia pomnika przyrody
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XII/108/11 , która stanowi 
załącznik nr 6 do protokołu .
Ad.7  
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Podjęcie  uchwały  Nr XII/109/11  w sprawie  zmiany  uchwały  Nr XXXVIII/272/2006 Rady 
Gminy Stargard     Szczeciński z dnia 26 maja 2006 r. w sprawie ustanowienia pomników 
przyrody 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XII/109/11 , która stanowi 
załącznik nr 7 do protokołu .
Ad.8
Podjęcie uchwały Nr XII/110/11 w sprawie ustanowienia użytku ekologicznego 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XII/110/11 , która stanowi 
załącznik nr 8 do protokołu .
Ad.9
Podjęcie uchwały Nr XII/111/11 w sprawie zmiany uchwały w sprawie poboru podatków w 
drodze inkasa 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XII/111/11 , która stanowi 
załącznik nr 9 do protokołu.
Ad.10 
Podjęcie uchwały Nr XII/112/11 w sprawie zmian budżetu gminy na 2011 r. 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XII/112/11 , która stanowi 
załącznik nr 10 do protokołu.
Ad.11
Podjęcie uchwały Nr XII/113/11 w sprawie zmiany uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki 
Przewodniczący rady odczytał zarządzenie Nr 223/11 Wójta Gminy Stargard Szczeciński  z dnia 
28 listopada 2011 r. w sprawie autopoprawki do projektu uchwały Nr XII/113/11 Rady Gminy 
Stargard Szczeciński  z dnia 02 grudnia 2011 r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie wieloletniej 
prognozy finansowej 
Radni uwag i pytań do autopoprawki nie zgłosili .
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – przyjęła autopoprawkę , która stanowi załącznik nr 11 
do protokołu . 
Następnie przewodniczący rady odczytał projekt uchwały Nr XII/113/11 w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki uwzględniając przyjętą wcześniej autopoprawkę .
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 15 głosami „za”, 
„przeciw” 0 i głosy „wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XII/113/11 , która stanowi 
załącznik nr 12 do protokołu .
Ad.12
Podjęcie uchwały Nr XII/114/11 w sprawie uchylenia uchwały w sprawie zaciągnięcia 
pożyczki  
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XII/114/11 , która stanowi 
załącznik nr 13 do protokołu.
Ad.13
Podjęcie uchwały Nr XII/115/11 w sprawie zaciągnięcia kredytu bankowego 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .
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Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XII/115/11 , która stanowi 
załącznik nr 14 do protokołu.

Uchwały stanowiące załącznik do protokołu publikowane są w wersji elektronicznej -  
bip.gmina.stargard.pl   .

Ad.14
Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Hubert Lis  przedstawił 
opinię komisji do tematu dotyczącego informacji o wykonaniu zadań w zakresie budowy i naprawy 
dróg oraz przygotowania do zimy w brzmieniu jak niżej :
Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu na posiedzeniu w dniu 28 listopada 2011  r. 
dokonała analizy informacji o wykonaniu zadań w zakresie budowy, przebudowy i naprawy dróg 
oraz przygotowania do zimy i po dyskusji – informację przyjęła .
Wójt Gminy odpowiedział na uwagę radnego Chaładusa , iż na odśnieżanie dróg gminnych na 
odcinku Krąpiel-Trzebiatów zostaną przeprowadzone ponownie negocjacje w celu wyłonienia 
wykonawcy .
Przewodniczący Edward Kosmal poinformował o koleinach na drodze Trzebiatów – Brudzewice .
Wójt Gminy – m.in. odpowiedział, że część drogi należąca administracyjnie do gminy jest 
przejezdna, natomiast ta część od strony Brudzewic jest w gorszym stanie zniszczona przez 
użytkowników .
Radny Nowicki Tomasz – poinformował ,że została wyrównana droga w Sownie , która  posiadała 
3 wjazdy , jeden został  zrobiony.
Przewodniczący Rady Edward Kosmal przypomniał , aby zwrócić uwagę na drogę  Małkocin-
Grabowo , bo będą wywożone buraki , aby nie została zniszczona . 
Ad.15
Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Hubert Lis przedstawił 
opinię do tematu dotyczącego oceny realizacji zadań inwestycyjnych i remontowych według 
programu na rok 2011  w brzmieniu jak niżej : 
Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu po zapoznaniu się z informacją dotyczącą 
oceny realizacji w 2011roku zadań inwestycyjnych i remontowych , po przeprowadzeniu dyskusji 
informację przyjęła .
Radni uwag i pytań nie zgłosili .
Ad.16
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił stanowisko 
komisji do informacji o wynikach kontroli przestrzegania zasad obrotu napojami alkoholowymi w 
roku 2011 na terenie Gminy Stargard Szczeciński w brzmieniu jak niżej : 
Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty na posiedzeniu w dniu 29 listopada 2011 r. 
przeanalizował informację zawierającą wyniki dokonanych kontroli punktów prowadzących 
sprzedaż alkoholu na terenie gminy jak również 10 punktów sprzedaży i podawania napojów 
alkoholowych podczas targów Rolnych – Barzkowice.
Podczas dyskusji członkowie komisji m .in zwrócili uwagę , iż w niektórych punktach sprzedaży 
powtarzają się te same uwagi , co były rok temu .
Radny Chaładus odnosząc się do tego tematu powiedział m.in. o mobilizowaniu właścicieli 
punktów sprzedaży alkoholu do zakładania  „ ogródków” do  spożywania alkoholu wraz z 
toaletami .
Ad.17 
Przewodnicząca Komisji Agnieszka Lenda przedstawiła opinię komisji do informacji dotyczącej 
realizacji budżetu gminy za 9 m-cy 2011 r.,  w brzmieniu jak niżej : 
Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 30 listopada 2011 r. przeanalizowała informację z 
wykonania budżetu gminy Stargard Szczeciński za okres od dnia 1 stycznia do końca kwartału III 
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roku 2011 .
Komisja informację przyjęła i pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu .
Radni uwag i pytań do tego tematu nie zgłosili . 
Ad.18
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda przedstawiła opinię komisji do tematu : 
środki pozabudżetowe pozyskane przez Urząd Gminy w roku 2011 ,  w brzmieniu jak niżej : 
Komisja Rewizyjna przeanalizowała sprawozdanie Wójta Gminy z wykorzystania środków 
pomocowych w 2011 roku , przyjęła to sprawozdanie i pozytywnie je zaopiniowała .
Ad.19
Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Hubert Lis przedstawił plan 
pracy komisji na rok 2012 
Plan pracy stanowi załącznik nr 15 do protokołu .
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił plan pracy 
komisji na rok 2012 .
Plan pracy stanowi załącznik nr 16 do protokołu .
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda przedstawiła plan pracy komisji na rok 
2012 .
Plan pracy stanowi załącznik nr 17  do protokołu .
Radni uwag i pytań do przedstawionych planów pracy nie zgłosili , tym samym plany pracy zostały 
przyjęte przez radę . 
Przewodniczący rady przypomniał ,że na podstawie planów pracy zostanie opracowany plan pracy 
rady na rok 2012 w formie uchwały .
 Ad.20 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski omówił informację o stanie oświaty w Gminie Stargard 
Szczeciński za rok 2010/2011 .
Przewodniczący rady odnosząc się do informacji m.in. poruszył temat dotyczący przyczyn nie 
uczęszczania dzieci z terenu gminy do szkół gminnych zarówno podstawowych jak i do 
gimnazjum , wspomniał o roli dyrektorów szkół w tej sprawie .  Dalej przewodniczący 
zaznaczył  ,że dyrektorzy szkół powinni zrobić wszystko w tym problemie jak również 
nauczyciele i rodzice,aby dzieci uczęszczały do naszych szkół  , bo szkoły gminne zarówno 
podstawowe jak i gimnazjum są szkołami dobrymi i zakończył stwierdzeniem,że oświata jest 
„oczkiem „ tej kadencji rady.
Radny Bogdan Chaładus powiedział o działaniach jakie podjął  z dyrektorem szkoły w Pęzinie , 
aby dzieci z Barzkowic uczęszczały do szkoły w Pęzinie , a nie w Marianowie ,iż po feriach 
zimowych uczniowie- maluchy , będą zaczynać lekcje od drugiej godziny lekcyjnej   , aby nie 
musiały tak wcześnie wstawać .
Radna Agnieszka Lenda – zabierając głos odnośnie oświaty powiedziała ,że  radni dyskutują o 
stanie oświaty na terenie gminy  , dyrektor szkoły w  Pęzinie podjął działanie , a co z pozostałymi 
dyrektorami szkół , muszą być menadżerami, a nie tylko dyrektorami - stwierdziła radna . Radna 
zaproponowała , aby dyrektorzy szkół  poprzez zmianę  formy działania  wyszli indywidualnie do 
rodziców .
Radny Bogdan Chałdus powiedział ,że prowadzi się dyskusję, a należy podjąć  decyzję i coś 
postanowić i tutaj radny zaproponował ,aby  odbyło się spotkania  z udziałem dyrektorów szkół i 
sołtysów .  
Rada ustaliła  i przyjęła, iż takim miesiącem do przeprowadzenia tego spotkania będzie miesiąc 
styczeń 2012 roku .  
Zastępca Wójta  poinformował , że termin spotkania zostanie ustalony w grudniu , bo w styczniu są 
ferie  .
Ad.21 
Wójt Gminy przedstawił informację na temat działalności od ostatniej sesji , a mianowicie : 
I. Zarządzeniem Nr 199/11 z dn. 31.10.2011 r. dokonano zmian w budżecie gminy poprzez: 
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    1) zmniejszenie dochodów i wydatków związanych z realizacją zadań własnych gminy w dziale 
        852 – Pomoc Społeczna o kwotę 13.203 zł,
    2) zwiększono dochody i wydatki w w/w dziale o kwotę 9.506 zł.
II. Zarz ądzeniem Nr 200/11 z dn. 31.10.2011 r. dokonano zmian w budżecie gminy poprzez:
1) zmniejszenie i zwiększenie wydatków o kwotę 49.418 z z tego:
        - wydatki związane z realizacją zadań własnych o kwotę 47.668 zł,
        - wydatki związane z realizacją zadań zleconych o kwotę 1.750 zł. 
III. Zarz ądzeniem Nr 208/11 z dn. 10.11.2011 r. dokonano zmian budżetu gminy oraz ustalono 
        układ wykonawczy do zmian poprzez: 
    1) zwiększenie dochodów i wydatków budżetu związanych z realizacją zadań zleconych o kwotę 
        493.834,06 zł w dziale 010 – Rolnictwo i Łowiectwo – dotacja celowa z przeznaczeniem na 
        zwrot części podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego.
IV. Zarz ądzeniem Nr 217/11 z dn. 22.11.2011 r. dokonano zmian budżetu gminy oraz ustalono 
        układ wykonawczy do zmian poprzez: 
    1) zwiększenie dochodów i wydatków budżetu gminy, związanych z realizacją zadań zleconych o 
        kwotę 7.600 zł w dziale 852 – Pomoc Społeczna – dotacja celowa na realizację rządowego 
        programu wspierania osób pobierających świadczenia pielęgnacyjne. 
W Referacie Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa:
1. 15.11.2011 – zawarto akt notarialny na sprzedaż działki 29/1 w Małkocinie na kwotę 
    24.000 + VAT – nabywca Policht Feliks. 
2. 31.10.2011 – ogłoszono na ten dzień rokowania na sprzedaż trzech działek w Grzędzicach, pow. 
    dz. 880 m2, cena 56.800 – 60.080, do rokowań nikt nie przystąpił. 
3. 07.11.2011 – negatywny II przetarg na  budynek Nr 48 w Pęzinie, cena 92.000 zł, nikt nie 
    przystąpił. 
4. 03.11.2011 – rokowania negatywne na sprzedaż 7 działek w Smogolicach 0,0905 – 0,1035, cena 
    33.000 – 37.000 zł, brak referentów. 
5. 04.11.2011 – przeprowadzono rokowania na 5 działek w Grabowie 0.100 – 0.1200 m2, cena 
    39.500 zł, brak referentów.
6. 10.11.2011 – przetarg negatywny na sprzedaż 7 działek w Grabowie, brak oferentów, działki 
    0,1100 m2 – 1500 m2, cena od 44 000 - 54 000 zł.
7. Wystawiono 7 zaświadczeń o prowadzeniu i posiadaniu gospodarstw rolnych 
8. Wydano 12 zezwoleń na wycinkę drzew. 
W Referacie Gospodarki Komunalnej i Inwestycji:
1. Zakończono i dokonano odbioru szatni w Skalinie.
2. Zakończono remont biurowca Urzędu Gminy. 
3. Uzyskano pozwolenie na użytkowanie szkoły w Małkocinie. 
4. Opracowano dokumentację na place zabaw w Rogowie i Trzebiatowie.
5. Naprawa awaryjna dachu świetlicy w Krąpielu. 
6. Wyrażono zgodę na lokalizację w pasach drogowych dróg wewnętrznych i gminnych: 
    - przyłączy wodociągowych, gazowych, elektrycznych – 7 szt., 
    - zjazdów z terenów działek – 3 szt. 
7. Podpisano 8 porozumień na zimowe utrzymanie dróg gminnych.
W Referacie Planowania Przestrzennego:
1. Wydano 
    - 45 decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu, 
    - 4 opinie o braku sprzeczności z ustaleniami MPZP i Studium uwarunkowań i kierunków 
      zagospodarowania przestrzennego gminy,
    - 6 postanowień w sprawie zaopiniowania zgodności wstępnego projektu podziału nieruchomości 
      z MPZP,
    - 2 wypisy i wyrysy z MPZP, 
    - 18 zaświadczeń i 6 informacji o przeznaczeniu terenów w MPZP i Studium uwarunkowań i 
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      kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy,
    - 6 zaświadczeń o nadaniu numerów porządkowych dla budynków mieszkalnych, 

2. Zakończenie wyłożenia do publicznego wglądu projektu zmian Studium uwarunkowań i
      kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy w obrębach Małkocin i Grabowo i Klępino 
      dotyczącej lokalizacji elektrowni wiatrowych, wpłynęły uwagi mieszkańców Grabowa i 
      Małkocina, które są na etapie rozpatrywania.
Wójt brał udział w imprezach, spotkaniach takich jak: 
10.11.2011 – spotkanie kwartalne sołtysów,
17.11.2011 – wybory sołtysa w Klępinie, 
17.11.2011 – walne zgromadzenie grupy rybackiej „Sieja”, 
25-26.11.2011 – 65 lecie LSZ obchody wojewódzkie ZS Nr 5,
01.12.2011 – walne zgromadzenie SOM. 
 Ad.22
Przewodniczący rady poinformował , że wpłynęła w dniu 18.11.2011 r. skarga Pana 
Nowakowskiego Stefana zam. Święte  2  na opieszałość Wójta oraz Urzędników Gminy Stargard i 
odczytał treść skargi .Zgodnie z procedurą przewodniczący poinformował ,iż komisja rewizyjna 
rozpatrzy skargę i zbada zasadność zarzutów .
Rada Gminy w głosowaniu 15 głosami „za” skierowała skargę do rozpatrzenia przez komisję 
rewizyjną .
Kolejno przewodniczący przedstawił niżej wymienione pisma : 
– pismo Wojewody Zachodniopomorskiego w sprawie  wyboru ławników ,
– pismo Przewozy Osobowe Piotr Bonczał w sprawie chęci negocjacji na wykonanie 
przewozów ,
Wójt Gminy odpowiadając na pytanie radnego Korneta, ile by trwała cała procedura  wyjaśnił, że 
musiały by być  to linie regularne i ze strony gminy 1-2 miesiące .
– Pismo Zachodniopomorskiej Izby Rolniczej w sprawie podejmowania przez samorządy 
lokalne decyzji odnośnie przyjęcia podstawy obliczania podatku rolnego na rok 2012 ,
– pismo Rady Sołeckiej m. Sowno w sprawie ujęcia w planie budżetu gminy na rok 2012 
spraw wymienionych w piśmie , 
Radny Tomasz Nowicki  - powiedział ,że w projekcie budżetu na rok 2012 nie ma ujętego remontu 
sali świetlicy w  Sownie i przypomniał o środkach   z unii europejskiej , które zostały przeznaczone 
na remont świetlicy w Rogowie,  a nie w Sownie.  
Kończąc wypowiedź poprosił o zrobienie podłogi  w 2012 roku w świetlicy w Sownie .
Wójt Gminy – odpowiadając m.in. poinformował ,że jest możliwość przeprowadzenia remontu za 
środki pozyskane  tj. ze Stowarzyszenia Sieja i gmina będzie mogła otrzymać dofinansowanie w 
kwocie 800 tys. zł  i ze Stowarzyszenia WIR w ramach działania - Odnowy Wsi-  , aby można było 
ubiegać się o dofinansowanie należy  sporządzić dokumentację techniczną .   
Będzie zrobiony dużo większy zakres prac i to zadanie zostanie wprowadzone w pierwszych 
miesiącach roku 2012 , powiedział wójt .
– pismo sołectwa Lipnik w sprawie zakupu działki i budowy świetlicy ,
Radna Agnieszka Lenda odnosząc się do tego pisma m.in. przedstawiła całą sprawę poruszoną w 
piśmie i powiedziała ,że na dzień dzisiejszy to mieszkańcy sołectwo Lipnik praktycznie  nie mają 
gdzie się spotkać , nie ma miejsca na przechowanie narzędzi i podsumowując radna  powiedziała, 
że jest prośba , aby dokonać zakupu gruntu . 
– pismo mieszkańców Grabowa z prośbą o przeprowadzenie konsultacji społecznych w 
sprawie ustalenia strefy ochronnej miejscowości Grabowo związanej z planowaną budową farmy 
turbin wiatrowych na terenie Grabowa i Małkocina ,
– pismo Państwa Wiesławy i Romana Kuśnierz  w sprawie zmiany Studium .
Ad.24 
Brak .
Ad.25 
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W sprawach różnych wójt gminy przedstawił temat dotyczącą lokalizacji  wiatraków i ustalonej  na 
komisjach dalszej procedury związanej ze zmianą Studium pod farmy wiatrowe. Po dyskusji na 
posiedzeniach komisji i sesji odbędą się spotkania w tych miejscowościach i zostanie podjęta 
decyzja . Na spotkaniach oprócz 
mieszkańców powinni być obecni radni oraz przewodniczący poszczególnych komisji. Kolejno 
wójt poinformował ,iż po spotkaniu z przedstawicielem firmy i urbanistą została zwiększona 
odległość od zabudowań – 800 m i z zaplanowanych 40 farm wiatrowych pozostało 15 plus 2 w 
Klępinie i tutaj wójt przypomniał na jakich jeszcze dwóch dalszych  etapach procedury, będą 
wyłożone dokumenty .
Głos zabrała mieszkanka Grabowa , która w pierwszej kolejności odniosła się do spraw oświaty i 
przedstawiła jak wyglądała sprawa uczęszczanie własnych dzieci do szkół na terenie gminy.
Odnosząc się do odległości posadowienia farm wiatrowych od zabudowań stwierdziła m.in , iż 
mieszkańcy boją się o własne zdrowie i  badania prowadzone na zachodzie mówią o odległości 1,5 
km do 2 km .
Pani Wiesława Kuśnierz  mieszkanka Małkocina zabierając głos m.in. powiedziała ,że już na 
posiedzeniu komisji zgłosiła swoją propozycję  ,że w przypadku uzyskania wyjaśnień i dogadania 
się odnośnie uwag przy pracach nad studium , to wówczas bylibyśmy my jako mieszkańcy „ z 
głowy” przy omawianiu pozostałych dwóch etapów . Odniosła się również do nowych propozycji 
posadowienia farm wiatrowych – 15 szt . 
Następnie  Pani Kuśnierz  m.in. odniosła się do umów ,które podpisują rolnicy i tutaj zaznaczyła ,że 
jako prawnik – cytuje : „  włos mi  się zjeżył  na głowie „. Wspomniała również o  fakcie  ,że 
radny jeździł  z przedstawicielami firmy po rolnikach i podpisywali umowy u notariusza . 
Zaznaczyła też  ,że nie są stawiane farmy wiatrowe na terenach należących do agencji, czy 
spółdzielni , bo jak sama stwierdziła – cytuje : „ bo  mają dobrych prawników „.  
Podsumowując powiedziała ,że mieszkańcy czekają na spotkania w swoich miejscowościach .
Mówiono również o tym ,że w 2008 roku nie poinformowano mieszkańców Małkocina o budowie 
wiatraków .
Zabierając głos  Pan Kuśnierz  poprosił o przeprowadzenie rozmowy dyscyplinującej 
z Panem Michałkiem w sprawie dewastacji „ oczka „ , iż jest to zespół  przyrodniczy o który należy 
dbać. Następnie omówił ustawy , które zostały  naruszone tym czynem . 
Pan Roman Kuśnierz m.in poinformował ,że radny posiada status funkcjonariusza publicznego i z 
tej racji powinien poruszać się delikatnie, a lobowanie firmy to delikatna materia .Zaproponował , 
aby nie lobować firmy do posadowienia wiatraków . Dalej odnosząc się do analizy projektu m.in. 
powiedział ,że projekt jest ważny dla wójta , bo gmina może pozyskać pieniądze , ale po analizie 
tych materiałów i mapy uważa,że   ktoś  zamierza  oszukać gminę . Należy granice posadowienia 
wiatraków od Małkocina przesunąć dalej , po zapoznaniu się z mapą przedstawioną przez Panią 
Antczak ,odległość od naszego punktu wynosi 850 m . Inna firma inaczej posadowi , niż firma 
lobowana przez p. radnego , jeżeli zostanie przekroczona granica to powiadomię   prokuraturę , bo 
to jest zwykła prywata .
Pan Włodzimierz Ścisłowicz zabierając głos m.in. powiedział ,iż nie jest jeszcze mieszkańcem 
Małkocina , ale interesuje się tą sprawą , bo posiada nieruchomość w Małkocinie  . Zaznaczył  ,że 
posadowienie farm wiatrowych wyhamuje budownictwo na tych terenach , iż sąsiad obok buduje 
dom  i ma już wylane fundamenty, a gdy będą blisko wiatraki, to rozwali te fundamenty, bo tak 
powiedział  .Stwierdził ,że  urząd jest po to, aby służyć ludziom , a nie jest przedsiębiorstwem 
dochodowym .
Wójt Gminy – odpowiedział ,że gmina nie jest do prowadzenia działalności gospodarczej i nie robi 
interesu . Pozyskiwanie dochodów jest obowiązkiem wójta . Rada podejmuje uchwały , a wójt  je 
wykonuje . 
Radny Bogdan Chaładus – zbierając głos m.in. powiedział ,że poczuł się dotknięty ostatnim 
zapisem w przedstawionym przez przewodniczącego  piśmie Państwa Kuśnierz o „interesie 
prywatnym „ .
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Pani Kuśnierz odpowiedziała ,że nie dotyczy to Pana Chaładusa , ale radnego tego obrębu to jest 
interes prywatny Pana Lisa .
Radny Zdzisław Michałek powiedział ,że zgodnie z mapą to nie ma posadowienia farm wiatrowych 
na jego działce czy rodziny . 
Radny Chaładus – odpowiedział m.in. ,że nie jest pozbawiony uczuć i przedstawił jak wyglądała 
sprawa fermy norek w Krąpielu , gdzie protest mieszkańców został wysłuchany i tak jest , bo  rada 
przychyla się do głosów mieszkańców .
Obecna na obradach sesji mieszkanka Małkocina zabierając głos m.in. powiedziała , że mieszka  w 
Małkocinie od 2 lat , przeprowadziła się i wybudowała dom , bo takie były jej marzenia   , a teraz 
miałaby żyć pod wiatrakami . Według tej mieszkanki powinno się odsunąć wiatraki od Małkocina .
Radna Agnieszka Lenda- powiedziała ,że nie wie , czy ktokolwiek z radnych  ma dziś wyrobione 
zdanie o tej sprawie , jesteśmy po to aby wysłuchiwać głosów mieszkańców.  Jeżeli to nie będzie 
służyło mieszkańcom , to my jako radni nie będziemy działać na szkodę mieszkańców . Musimy 
zapoznać się z przepisami i dokumentacją .
Wójt Gminy dodatkowo wyjaśnił ,iż jest sporządzony raport o oddziaływaniu na środowisko i radni 
w 2009 roku podjęli jednogłośnie uchwałę o przystąpieniu do zmiany Studium .
Wójt powiedział ,że chcemy wysłuchać Was jako mieszkańców zanim zostanie podjęta decyzja .
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal podsumowując dyskusję m.im powiedział ,że nie 
wolno robić takich rzeczy na sesji jak obrażanie radnych , iż na sesji powinno się dyskutować . 
Mieszkańcy mają prawo przychodzić na sesję , ale nie wolno posądzać radnych , bo jest to 
naruszenie dóbr osobistych .”Wiemy ,że się sprzeciwiacie lokalizacji farm wiatrowych , ale macie 
takie prawo , a my będziemy Was słuchać  i to Wy zdecydujecie czy wiatraki będą czy nie „ - 
powiedział przewodniczący i dodał ,że nie będzie to rada tylko mieszkańcy . Na zakończenie 
przewodniczący powiedział o walorach wsi i życiu na tej wsi jej mieszkańców, w tym rolników.
Radny Kornet Jarosław – zabierając głos m.in.  powiedział ,że nie ma sensu dalej dyskutować , bo 
będą spotkania w tych miejscowościach z mieszkańcami .
Pani Wiesława Kuśnierz zbierając głos m.in. potwierdziła ,że to co zostało powiedziane było 
prawdą .
Radny Zdzisław Michałek powiedział ,że na mapie nie ma wskazania , aby wiatraki miały być 
posadowione na gruntach będących własnością jego żony . 
Radny Hubert Lis – zbierając głos m.in. wyjaśnił ,dlaczego posądza się jego , bo on wiele rzeczy 
czyni na rzecz  Stowarzyszenia Przyjaciół Grabowa - będąc jego Prezesem  .
W trakcie dyskusji pani Wiesława Kuśnierz wręczyła przewodniczącemu rady wzory umów , na 
podstawie których zawierane są umowy pomiędzy  właścicielami gruntów, a firmą . 
Przewodniczący Rady  wracając do pisma w sprawie konsultacji społecznych powiedział ,że 
wyjaśni to  z wójtem . Jest uchwała i jeżeli będzie taka potrzeba  to przeprowadzone zostaną 
konsultacje .
Wójt Gminy powiedział ,że najlepiej  byłoby , aby te konsultacje odbyły się w formie głosowania 
tajnego do urny , bo ankieta może nie rozwiązać sprawy . 
Radny Kornet Jarosław – zwrócił uwagę , aby dołożyć do spotkań z mieszkańcami w sprawie  farm 
wiatrakowych miejscowość Poczernin , bo też są tam  plany na posadowienie wiatraków .
Radny Jarosław Kornet zabierając głos w sprawie transportu zbiorowego na trasie Stargard – 
Strumiany przez wszystkie na tej trasie miejscowości   m.in. powiedział ,że pozostał obecnie tylko 
jeden kurs rano o godz. 700 do Stargardu i o godz.  1540  powrót ze Stargardu i to tylko w dni 
robocze , w pozostałe dni nie ma żadnego połączenia . Powiedział ,że na terenie gminy jeździ MZK 
i tutaj radny wymienił jakie miejscowości są obsługiwane i ile kursów .Poinformował o problemach 
mieszkańców z uwagi na brak możliwości dojazdu i powrotu np. utrata pracy .
Poprosił , aby rada dziś  wypowiedziała się ostatecznie o uruchomieniu linii Stargard -Strumiany  , 
bo jak zaznaczył radny o tym informował   na każdym posiedzeniu komisji i sesji oraz dodał, że 
proponowane przez wójta 4 kusy  są niewystarczające , zdaniem radnego powinno być 6 kursów  .
 Wójt Gminy – odnosząc się do tej sprawy poinformował ,iż od paru lat z powodzeniem mizernym 
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prowadzone były kursy sondażowe i to wszystko było bez powodzenia  , bo nie było frekwencji. 
Dalej wójt poinformował ,że zwrócił się do Prezydenta Miasta , aby w ramach podpisanego 
porozumienia  o utworzenie dodatkowej linii autobusowej do miejscowości   Strumiany od dnia 01 
stycznia 2012 r. W piśmie został wymienione cztery kursy jeżeli będzie  wola rady to będzie sześć 
kursów.            
Wójt dodatkowo poinformował o złożonej chęci negocjacji na przewozy przez osobę prywatną tj. 
firmę Pana Piotra Bonczała , ale trzeba się jeszcze zastanowić , czy tu będzie dopłata ?
Radca Prawny Roman Janił wyjaśnił ,że jeżeli chodzi o kursy w ramach porozumienia to nic nie 
stoi na przeszkodzie , a jeżeli pozostałe firmy to zgodnie z przepisami.
Dodatkowo radca poinformował ,iż w tej sprawie przygotowywana jest opinia .
Wójt gminy poinformował o problemie ze Smogolicami , bo jadąc rano autobus w kierunku 
Strumian z boku zostawia Smogolice , i trzeba zastanowić się nad trasą .
Radny Jarosław Kornet zabierając głos powiedział m.in. , aby było 6 kursów , aby kursy sondażowe 
trwały 1-2 miesiące , ludzie muszą się uaktywnić,trzeba  dać im na to czas.
Radny Bogdan Chaładus odnosząc się do do tej sprawy m.in.  powiedział ,że decyzja co do 
przewoźnika to praktycznie zapadała,  ale jest pismo przewoźnika prywatnego . Patrząc na interes 
gminy należy  wybrać ten tańszy , powiedział o ulgach dla emerytów i rencistów jakie obowiązują 
na liniach MZK .
Przewodniczący rady powiedział ,że z punktu prawnego jeżeli by była firma musi być zachowana 
cała procedura , a MZK zgodnie z zawartym porozumieniem . 
Radny Jarosław Kornet m.in. powiedział ,że czasowo cała procedura przetargowa by potrwała , a 
innego rozwiązania tego problemu na dzisiejszy  nie ma, jak  tylko MZK .
Przewodniczący Rady przypomniał ,że w budżecie nie ma środków na ten cel ,powiedział o 
zawieszeniu  paru kursów  i przesunięciu tych środków   na przedłużenie linii , a Wójt niech 
rozmawia w tej sprawie .
Wójt Gminy – przypomniał ,o piśmie MZK w sprawie zmiany w  obecnych kursach , gdzie 
wszystkie miejscowości odpowiedziały negatywnie na proponowane zmiany.   
W trakcie dyskusji Radny Daniel Lesner przypomniał ,że w Grzędzicach też rozpoczęły się kursy 
linii MZK wła śnie od dwóch kursów , iż rano jest dużo osób i lepszy jest transport MZK .
 Będący na obradach sesji  mieszkaniec Sowna Pan Sebastian Janiak  m.in. przypomniał ,że tą 
sprawę regulują przepisy ustawy i mieszkańcy powinni się wypowiedzieć , bo musi być 
sporządzony plan transportowy .
Sołtys Lubowa Pani Irena Cichanowicz  powiedziała ,że mieszkańcy Lubowa chcieliby , aby to 
były linie  MZK , a nie innych przewoźników .
Radca Prawny Roman Janił m.in. powiedział , że w przypadku  kiedy obowiązuje porozumienie nie 
trzeba opracowywać żadnego planu , nie do końca jest to w porządku , że jest tylko MZK- 
powiedział radca . 
Radny Jarosław Kornet powiedział ,że zależy na czasie i chce podać treść  wniosku do protokołu, a 
następnie  pod głosowanie , bo jest porozumienie i że nie będzie przeciwny jeżeli linia nie będzie na 
plusie .
Następnie radny podał treść wniosku do protokołu , w brzmieniu jak niżej : 
W ramach porozumienia komunalnego przedłużyć lini ę autobusową do miejscowości 
Strumiany obsługując na trasie miejscowości : Lubowo , Rogowo , Poczernin , Smogolice i 
Sowno ,  w liczbie  sześciu  kursów, z dniem 01 stycznia 2012 roku .
Wójt Gminy – powiedział m.in. ,że obecnie nie ma innej możliwości niż przedłużenie linii MZK .
Zastępca Wójta zabierając głos w tej sprawie powiedział ,że jeżeli autobusami  MZK mają być 
dowożone dzieci do szkoły to  trzeba będzie wypowiedzieć umowy zawarte z przewoźnikami  na 
dowóz dzieci .
Wobec powyższego przewodniczący rady poddał pod głosowanie wniosek radnego Jarosława 
Kornet . 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami „za”, 



- 11 -
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła wniosek w/w brzmieniu . 
Radny Tomasz Nowicki – poruszył problem dotyczący drogi Żarowo- Lubowo , która na pewnym 
odcinku drogi jest zalewana , o tym problemie jak powiedział radny, już się mówi około 3 lata .
Przewodniczący rady powiedział ,że potrzeby odnośnie dróg są duże , trzeba coś wybrać . 
Dalej przewodniczący wspomniał ,aby dzieci z tej miejscowości uczęszczały do szkół na terenie 
gminy .
Radny Hubert Lis zgłosił do remontu drogę Grabowo – Kiczarowo , bo jak zaznaczył radny, leci tą 
drogą woda .
Sołtys Lubowa Pani Irena Cichanowicz odnosząc się do remontu odcinka  drogi zalewanej 
powiedziała ,że mogą się wstrzymać , ale muszą znać termin kiedy ,czy 2-3lata. Poinformowała 
również o tym ,iż przewozy BUS PKS  Stargard wywiesili  informację o kursach dwa razy 
dziennie . 
Radny Tomasz Nowicki – powiedział ,aby sprawdzić osobę , która podniosła teren przy drodze na 
Lubowo , bo tam stoi woda . 
Ad.26 
Przewodniczący rady poinformował o terminie zwołania najbliższej sesji, posiedzeniach komisji i 
tematów wynikających z planu pracy rady do realizacji , a mianowicie : 
- XIII sesja rady Gminy Stargard Szczeciński odbędzie się 30 grudnia  2011 r. godz. 10 00 , 
 - komisja socjalno – porządkowa i oświaty  dnia 19 grudnia  2011 r.  o godz.    8 00  z tematem : 
   -sprawozdanie z działalności komisji za rok 2011 ; przewodniczący komisji przedkłada na sesji , 
 - komisja rewizyjna dnia 20 grudnia 2011 r. o godz. 8 00   z tematami :
   - Ocena wydatków i wykonania prac remontowych w siedzibie Gminy Stargard Szczeciński
     - opinia komisji na sesję 
  - sprawozdanie z działalności komisji za rok 2011; przewodniczący komisji przedkłada na sesji ,  
 - komisja gospodarki mienia komunalnego i budżetu dnia 21 grudnia  2011 r. godz. 8 00 z tematami:
    - Informacja Wójta Gminy o stanie mienia komunalnego 
      Opinia komisji na sesję 
    - sprawozdanie z działalności komisji za rok 2011 ; przewodniczący komisji przedkłada na sesji .
Ponadto przewodniczący poinformował ,że w dniu 14 grudnia 2011 r. o godzinie 8 00    odbędzie się 
wspólne posiedzenie wszystkich komisji , gdzie głównym tematem będzie dyskusja nad projektem 
budżetu gminy na 2012 rok . 
Ad.33
Wobec wyczerpania porządku obrad  Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal  podziękował 
za udział i o godz. 14 45zamknął obrady XII sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński .
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